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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ RADY ÚŽFG AV ČR, v. v. i. 

 
16. 11. 2021, 10:00 hod., zasedací místnost Liběchov 

 
 

       Přítomni: viz prezenční listina (příloha č. 1) – je přítomno všech 11 členů, Rada je tedy usnášení schopná.  

Předseda Rady prof. Ráb uvítal všechny přítomné členy Rady a zahájil zasedání. Uvedl, že se jedná o 
poslední zasedání Rady v tomto složení. 

 

1. Kontrola zápisu ze zasedání Rady ÚŽFG ze dne 3. 6. 2021 

Zápis z minulého zasedání byl schválen bez připomínek.  

Usnesení: Zápis byl schválen bez připomínek 

pro: 11, proti: 0, zdrželi se: 0 

 

2. Schválení jednání per rollam od posledního zasedání, tj. od 3. 6. 2021 

12. 11. 2021 – schválení projektů Dr. Ellederové a Dr. Kopečného 
5. 11. 2021 – schválení projektu Dr. Šušora 
4. 11. 2021 – schválení aktualizované Směrnice pro přijímání vědeckých pracovníků, Příručky OTM-R a 

aktualizovaného Pracovního řádu 
26. 10. 2021 – schválení projektu Dr. Juháse 
23. 9. 2021 – schválení projektů PPLZ 
17. 9. 2021 – aktualizace Kolektivní smlouvy 
6. 9. 2021 – schválení auditorské firmy 
22. 7. 2021 – Mobilita – výběr zaměstnanců 
16. 7. 2021 – schválení vedoucího Laboratoře integrity DNA 
1. 7. 2021 – návrh na rozdělení zisku 
18. 6. 2021 – návrhy projektů AZV 

Usnesení: Jednání per rollam byla schválena bez připomínek 

pro: 11, proti: 0, zdrželi se: 0 

 

3. Vyhlášení výběrového řízení na ředitele pro období 2022 – 2027  

Prof. Ráb představil Interní normu AV ČR s Pravidly pro obsazování funkcí ředitelů pracovišť AV ČR. Dle 
paragrafu 2, bodu 3 zmiňované Směrnice má Rada vyhlásit výběrové řízení s dostatečným časovým 
předstihem, nejdříve však 6 měsíců před koncem funkčního období dosavadního ředitele, což je nyní, 
protože funkční období stávajícího ředitele končí 30. 4. 2022. 
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Prof. Ráb uvedl, že bude nutné dodržet jak podmínky dané předpisy Akademie věd, tak podmínky pro 
výběrová řízená určená předpisy pro HR Award. Ředitel se bude informovat na Ústavu experimentální 
medicíny, kde podobný problém aktuálně řeší. 

Usnesení: Rada vyhlašuje výběrové řízení na ředitele ÚŽFG na funkční období od 1. 5. 2022 do 30. 4. 2027 
a uděluje souhlas, aby byl administrativní proces celého vyhlášení zajištěn prof. Rábem a Dr. Vodičkou.  

Pro 11, proti: 0, zdrželi se: 0 

 

4. Systém rozdělování mezd v laboratořích  

Ředitel představil tabulku s rozdělením mezd mezi laboratoře v rámci posunutého čtecího rámce pro 
následující tři roky (příloha č. 2). Uvedl, že za hodnocené období (2015-2020) se publikační aktivita všech 
laboratoří ústavu průběžně zvyšovala, vzniklo mnoho excelentních publikací. I letošní rok vypadá 
obdobně, kvalita se zvyšuje, vyjádřil poděkování všem pracovníkům.  

Dále zmínil, že pět laboratoří nesplnilo dané podmínky nebo jsou na hraně, jedná se většinou o 
laboratoře, které byly v minulém období povýšeny z kategorie malá do kategorie střední a tři laboratoře 
naopak výrazně přesáhly dané limity. 

Ředitel navrhuje „slabší“ laboratoře řešit výtkou s tím, že pokud by se situace nezlepšila, dojde 
k ponížení nebo ke zrušení laboratoře. Vynikající výsledky Laboratoře odontogeneze a osteogeneze ji 
opravňují k povýšení do kategorie střední laboratoře, pokud o to bude vedoucí laboratoře zažádáno. 
Další dvě výborné laboratoře budou oceněny ještě jinou formou.  

Prof. Ráb uvedl, že by ústav měl nějak kompenzovat nedostatečný počet přidělených grantů. Mnohé 
návrhy jsou velmi kvalitní, ale bohužel není dostatek financí na jejich přidělení.  

Ředitel navrhl změnu v Interních pravidlech pro hodnocení výkonu laboratoří. Z článku 2 Hodnocení 
laboratoří bude vypuštěna věta: „resp. Impakt prací IF vzniklých na ÚŽFG AV ČR (první či korespondenční 
autor má afiliaci výhradně k ÚŽFG) se dané laboratoři počítá 2x“.  

Probíhala diskuze nad problémem více afiliací u jednoho autora.  

Ředitel navrhuje ponechat stávající pravidla, i stávající poměr 70% fixní částka, 30% výkon a v dalších 
letech se případnou úpravou může zabývat nová Rada instituce dle aktuální situace. 

Dr. Hejnar uvedl, že u nich funguje systém, kdy se přiděluje fixní částka na dané období a pak jsou 
jednotlivé skupiny evaluovány Mezinárodní poradním sborem. 

Dr. Hašek uvedl, že to je o nastavení limitů, pokud má něco vzniknout, musí zase něco zaniknout.  

Doc. Hampl uvedl, že by mělo smysl měnit pravidla, pokud by měl ústav dlouhodobě nějaké personální 
problémy s vedoucími laboratoří, pak by se vše mělo řešit a zabývat se evaluacemi. V současnosti tady 
tento problém není, takže se může ponechat dosavadní model. 

Usnesení: Rada schválila návrh na rozdělení mezd mezi laboratoře a schválila zachování stávajících 
pravidel pro další tři roky. Taktéž schválila navrhovanou aktualizaci v Interních pravidlech pro hodnocení 
výkonu laboratoří. 

pro: 11, proti: 0, zdrželi se: 0 

 

5. Různé 
 
Vyhlášení voleb nové Rady instituce  
Prof. Ráb uvedl, že funkční období stávající Rady končí 1. 2. 2022. V souladu se zákonem o v. v. i. a se 
zákonem o Akademii věd vyhlásí ředitel dne 18. 11. 2021 volby nové Rady instituce. 

Usnesení: Rada souhlasí s vyhlášením voleb nové Rady. 
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pro: 11, proti: 0, zdrželi se: 0 

 

Financování laboratoří Centra Pigmod po skončení NPU 

Dr. Vodička otevřel diskuzi o pokračování institucionálního financování laboratoří Centra Pigmod po 
skončení NPU. Záležitost byla původně řešena na prvním zasedáním Rady ÚŽFG 8.4. 2021 (bod 6 zápisu), 
kde bylo na návrh vedení ústavu toto financování omezeno pouze na následujících 5 let, s postupně se 
snižující částkou. Protože v červnu 2021 byl na ústav doručen vysvětlující dokument z AV ČR, který 
specifikoval využití těchto prostředků s prioritou „zachování, fungování a rozvoje původně 
konstituovaných výzkumných týmů“ (viz. příloha č. 3,), žádají laboratoře Centra Pigmod o nové 
projednání této záležitosti vedením ústavu a Radou instituce a možnost kontinuálního financování týmů 
PIGMOD z těchto prostředků.  

Ředitel zmínil, že na včerejší schůzce k tomuto tématu se zástupci Centra Pigmod bylo jím uvedeno, že 
proplácení celé částky není pro ústav akceptovatelné při stávajícím systému rozdělování finančních 
prostředků na laboratoře. Z dalšího jednání na této schůzce pak vyplynul finální požadavek Centra 
Pigmod na pokračování jeho  financování ve výši dohodnuté na prvním zasedání Rady ÚŽFG v roce 2021 
pro 3. - 5. rok (viz příloha č. 4 tabulka financování Centra Pigmod) i pro další období s tím, že z této 
částky budou jednak odváděny režie dle domluvy (25%), jednak z ní bude částečně financována mzda p. 
Pavlíka a Mgr. Baxy. Po diskusi této problematiky v Radě dospěli přítomní k závěru, že financování 
Pigmodu bude probíhat v následujících pěti letech v intencích, dohodnutých na prvním zasedání Rady a 
o možnosti a rozsahu vyžádaného pokračování rozhodne nová Rada instituce v roce 2022.  

 

Vědecké podvody 

Prof. Ráb uvedl, že na Vědecké radě AV ČR byla věnována diskuze tzv. vědeckým podvodům a uvedl 
některé odstrašující případy. Zároveň apeloval na všechny, aby každý takový případ nahlásili jemu, aby 
mohl sloužit jako podklad pro jednání Vědecké rady AV ČR. 

Dr. Vodička situaci sleduje, uvedl 3 typy nekorektních publikačních praktik: 1. přímé vědecké podvody a 
manipulaci s daty, 2. nadměrné publikování bez skutečného autorského přispění („připisování“ autorů 
k publikacím) a 3. publikace v predátorských časopisech, kde neprobíhá důkladné oponentní řízení. 
Situace se řeší všude, je to velký problém. U predátorských časopisů je situace komplikovaná neexistencí 
jasné definice a oficiálního seznamu těchto titulů. 

Ředitel uvedl, že také v této souvislosti byl již vydán Vnitřní předpis o evidenci předmětů chráněných 
právem duševního vlastnictví a jejich využívání. 

Dr. Hejnar uvedl příklady z jejich ústavu.  

 

Prof. Ráb poděkoval všem členům Rady za jejich práci během celého funkčního období. 

 

Konec jednání: 11:35 hod. 

 

Předpokládaný termín příštího jednání: zasedání Rady instituce v novém složení proběhne do 14 dnů 
od začátku jejího funkčního období 

 

Přílohy: 

1. Prezenční listina 

2. Tabulka s rozdělením financí mezi laboratoře 2015-2020 
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3. Možnost využití institucionálních prostředků v souvislosti s ukončením projektů NPU 

4. Tabulka financování Centra Pigmod 

 

 

Zapsala: Mgr. Jana Zásmětová 

 

          

              Liběchov, 16. 11. 2021                            prof. Ing. Petr Ráb, DrSc., dr. h. c. 

                     předseda Rady ÚŽFG AV ČR, v. v. i. 

 

Mgr. Petr Vodička, Ph.D. 

           místopředseda Rady ÚŽFG AV ČR, v. v. i.   

   

 


